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NOVINARKA: Gospod predsednik, bliža se konec leta, čas, ko delamo obračune. V bistvu je Slovenija 
uspešna država - novinka v EU, država, ki je lahko zgled drugim in v ponos Slovencem. Kako ste Vi 
doživljali minulo leto kot predsednik vlade R Slovenije in kako ocenjujete delo vlade v prvem polčasu? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Uspešnost vlade ocenjujejo volivci, in tako je prav. Naša 
subjektivna ocena prvega polčasa je solidna. Ne le po rezultatih, ki jih sami računamo, ampak predvsem 
glede na položaj Slovenije, ki si ga je izborila v tem času. To je v času, ki se pokriva tudi z začetnimi leti 
življenja v skupni evropski družini. V minulem letu, pravzaprav minevajočem letu, smo namreč – kot 
edina nova članica EU, pravzaprav edini – izpolnili zelo zahtevne kriterije za prevzem evra. Kar ni 
pomembno samo zaradi tega, ker bomo dobili skupno evropsko valuto, ampak je to predvsem dokaz 
gospodarske uspešnosti Slovenije; tudi uspešnega upravljanja z državo. Tega ne bi dosegli, če bi bila 
država potratna. Ravno z varčevanjem smo zmanjšali proračunski dolg. S številnimi ukrepi, ki smo jih 
izvedli v prvi fazi gospodarskih in socialnih reform, pa smo izboljšali: 
 
Okolje za delovanje gospodarstva, znižali smo inflacijo in omogočili visoko gospodarsko rast. Tudi 
brezposelnost je v Sloveniji v tem trenutku najnižja – vse od časa njenega obstoja. Makroekonomski 
kazalci so zelo dobri in po tej plati je lahko Slovenija dejansko marsikomu vzor. To prakso pa želimo 
nadaljevati tudi v naslednjem letu. Torej trendi, ki so zdaj, so dobri, ponekod odlični, in naredili bomo 
vse, da se bo to nadaljevalo tudi v letu 2007.  
 
NOVINARKA: Kateri pa je največji izzivi v prihodnjem letu, pravzaprav do konca tega mandata?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo bo – je največji izziv priprava na predsedovanje EU v 
prvi polovici leta 2008. To je zelo zahteven projekt, tudi za velike države, za Slovenijo, ki je prvič pred 
tem izzivom, pa še posebej. Temu posvečamo veliko pozornosti. V nas bodo uprte oči mnogih, delali 
bomo izpit, ne samo zase, ampak tudi za druge nove članice EU. Kar pomeni, da je ta izziv še toliko 
zahtevnejši. Zaenkrat priprave dobro tečejo in jaz sem prepričan, da bo Slovenija kos tej nalogi. Je pa 
to, od osamosvojitve naprej , zagotovo najtežja. 
 
NOVINARKA: Še večji uspeh pa bi bil, če bi bila v času slovenskega predsedovanja sprejeta kaka 
deklaracija, kot je bila npr »lisbonska« ali pa, recimo, da bi bila zaključena procedura sprejemanja 
evropske ustave. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Če bi v času slovenskega predsedovanja prišlo do kakšne zelo 
pomembne odločitve, ki bi jo sprejel Evropski svet ali kakšen drug svet v drugi sestavi, bi to seveda 
prispevalo k ugledu Slovenije. Vendar pa se to vnaprej težko ve. Ko gre za reševanje institucionalne 
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krize povezane z neratifikacijo evropske ustavne pogodbe, bomo seveda tudi v času našega 
predsedovanja primorani iskati dobre rešitve. Upam, da jih bomo nekaj našli. Skoraj zagotovo pa v tem 
času ne bo mogoče procesa dokončati. Moral se bi zgoditi čudež. No, včasih pa se to tudi dogaja.  
 
Vsekakor pa imamo, ko gre za samo vsebino slovenskega predsedovanja, zelo resne priprave in tudi 
nekaj konkretnih predlogov. Načrtujemo določeno osvežitev v pristopih, ko gre za tehniko 
predsedovanja, vsebinsko pa bomo poudarili področja, ki so nam blizu. Slovenija bo prinesla nekaj 
svežine. 
 
NOVINARKA: Veliko Slovencev že živi v mejah EU, tako rekoč živimo vsi v eni povezavi, (mišljeno 
Slovenci v Sloveniji in Nemčiji), pa vendar se včasih čutimo Slovenci, ki ne živimo v Sloveniji, nekako 
odrinjene. Kako gledate Vi na nas, gospod predsednik?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Za aktualno slovensko vlado je Slovenija povsod, kjer živimo 
Slovenci. V duhovnem smislu je to za nas enoten prostor. Ko gre za območje EU, bo z vstopom 
Slovenije v schengenski prostor v letu 2008, ko bodo padle še administrativne meje, to dejansko enotno 
politično območje. Še posebej, ko gre za slovensko zamejstvo v Italiji, Avstriji, na Madžarskem, deloma 
tudi na Hrvaškem. Tukaj ne bo več administrativnih ovir za sodelovanje. 
 
Že s tem, ko so padle carinske prepreke 1. maja 2004, se je situacija do neke mere izboljšala. Vendar 
pa vse to predstavlja samo zunanje okoliščine. Tisto, kar je bistveno, je to, kako mi sami sebe čutimo, 
kako se zavedamo dejstva, da so tudi Slovenci v zamejstvu in po svetu del enotnega narodovega 
telesa. Na krepitvi te zavesti želimo v naslednjih letih narediti še več. 
 
V letošnjem letu smo uspeli spraviti pod streho zakon o posebnih pravicah Slovencev brez slovenskega 
državljanstva; zakon pa daje tudi na drugih področjih neke širše podlage za sodelovanje.  
 
V začetku naslednjega leta se bo na podlagi tega zakona formiral – pri mojem uradu - Svet za Slovence 
v zamejstvu in po svetu. V njem bodo predstavniki slovenskih organizacij. Ta svet bo v veliki meri 
prispeval h krepitvi zavesti, da predstavljamo eno. 
 
NOVINARKA: Verjetno so zbliževanja potrebna na obeh straneh. Tako pri nas kot v Sloveniji. Gospod 
predsednik, najlepša hvala za ta pogovor.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala tudi Vam za vsebinska vprašanja in za pogovor. Tako 
Vam kot poslušalkam in poslušalcem, ki nas zdaj poslušajo, želim vesele božične praznike, vse dobro v 
letu 2007 in tudi kasneje. Predvsem pa veliko dobre volje pri soočanju z življenjskimi izzivi v želji, da se 
te izzive vzame kot priložnost in ne kot nevarnost.  
 
NOVINARKA: Tudi Vam, gospod predsednik in vašim najbližjim lep, vesel božič, v letu 2007 pa veliko 
sreče, uspehov in tudi osebnega zadovoljstva.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala - srečno. 
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